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Zpráva ze zastupitelstva

V pondělí 29. října proběhlo ustavující zasedání Obecního za-
stupitelstva Prostřední Bečva. Volil se starosta obce, místosta-
rosta a výbory finanční, kontrolní a pro občanské záležitosti.

Zastupitelstvo se po říjnových volbách, ve kterých vyhrálo 
sdružení Šance pro lepší Prostřední Bečvu, sešlo poprvé a to v pl-
ném počtu 11 členů. Před zahájením zasedání všichni přítomní za-
stupitelé složili slib, který přečetla Alice Uhlářová. Zasedání vedl 
starosta obce Radim Gálik. Hlavním bodem programu byla vol-
ba nového vedení obce. Zastupitelé se rozhodli pro tajnou volbu.  
V té byl jediným kandidátem na post starosty Ing. Radim Gálik 
(Šance pro lepší Prostřední Bečvu), který dostal podporu dese-
ti hlasů a byl již potřetí zvolen starostou obce. Na místostarostu 
byli navrženi dva kandidáti Mgr. Alena Srovnalová (Šance pro 
lepší Prostřední Bečvu) a dosavadní místostarosta Milan Fárek  
(KDU-ČSL). Novou místostarostkou byla zvolena Alena Srov-
nalová, kterou podpořilo v tajné volbě osm zastupitelů.

Dalším bodem programu byla volba výborů, které byly navrže-
ny a následně jednomyslně schváleny v tomto složení:
Finanční výbor: Bc. Petr Křenek (předseda), Jaroslava Mikulen-
ková, Vlastimil Barabáš.
Kontrolní výbor: Ing. Radek Žitník (předseda), Martin Stodůlka
Ing. Jan Mikulenka.
Výbor pro občanské záležitosti: Bc. Alice Uhlářová (předsedky-
ně), Jana Vránová, Mgr. Zdenka Juříčková.                              -sr-

Slovo starosty
Milí Prostřednobečvané,
Máme po volbách i po ustavujícím zasedání zastupitelstva obce, 
na kterém jsem byl potřetí zvolen starostou. Rád bych se s Vámi 
podělil o pocity, které ve mně tato skutečnost vyvolává. Na jednu 
stranu je to samozřejmě radost z poměrně přesvědčivého vítězství 
ve volbách a obhájení 6 zastupitelských postů z 11 (v což jsem 
v žádném případě nevěřil), na stranu druhou však zodpovědnost 
a pokora. V žádném případě neberu takovou podporu na lehkou 
váhu a velmi si jí vážím.
Jak už jsem mnohým z Vás řekl, má práce mě baví a velmi na-
plňuje, a jsem přesvědčen, že to nemůže být jinak. Starostovská 
práce musí člověka bavit, protože jinak by nepřinášela výsledky.
Mohu Vám slíbit, že budeme i nadále spolu s kolegy tvrdě pra-
covat na tom, aby byla Prostřední Bečva příjemným místem pro 
život, přátelským Vám – občanům naší krásné obce.

Váš starosta Radim Gálik

Z redakce
Milí čtenáři, necelé tři roky jsem pro Vás připravovala obecní 
zpravodaj. Mým cílem bylo Vám přinášet aktuální informace  
z činnosti obce, zastupitelstva, představovat aktuální projekty  
i zajímavé osobnosti. Jestli se mi to alespoň trochu dařilo, po-
soudíte především vy sami. Vzhledem k mé nové funkci mís-
tostarostky obce, střetu zájmů i pracovnímu vytížení nebudu  
v této práci nadále pokračovat. Jsem ráda, že se nám podaři-
lo najít skvělou nástupkyni. Je jí Lenka Hollainová, aktiv-
ní maminka, která si píše svůj vlastní blog a rozhovor s ní 
si můžete přečíst v srpnovém čísle 2018. Lenka má spous-
tu nápadů jak zpravodaj oživit, udělat ho ještě atraktivněj-
ším a posunout dál. Věřím, že se jí její plány podaří postup-
ně uskutečnit, a že ve zpravodaji najdete spoustu informačně 
hodnotného i inspirativního čtení. První změny už jsou zřetelné  
v tomto vydání. Nový e-mail na redaktorku Lenku Hollainovou je:  
zpravodajpb@gmail.com. Děkuji všem lidem, kteří mi na pří-
pravě zpravodaje pomáhali a zasílali své příspěvky a přeji nové 
redaktorce energii a tvůrčí nápady.

Alena Srovnalová
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Informace z obecního úřadu

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA
Ve čtvrtek 10. února se konalo 

první zasedání Obecního zastupitelstva v roce 2017. 
Zastupitelé se sešli v plném počtu.

●  Zástupci SDH Kněhyně v čele se starostou Miroslavem Vaň-
kem navštívili schůzi z důvodu obnovení jednání o neusku-
tečněném nákupu cisternové stříkačky, který zastupitelstvo 
v prosinci zamítlo. Velitel jednotky a současný zastupitel Petr 
Křenek informoval o sponzorech, kteří by nákup auta po-
mohli fi nancovat. Zastupitelé odsouhlasili, že SDH Kněhyně 
zajistí spolufi nancování vozidla CAS 32 T-815 min. ve výši 
300 000 Kč a obec ze svého rozpočtu uhradí zbývající část-
ku. Předpokládaná konečná cena vozidla je 550 000 Kč.

●  Návrh rozpočtu na rok 2017 je sestaven jako vyrovnaný. 
Na straně příjmů a výdajů se kalkuluje s částkou 35 662 tis. Kč. 
V porovnání s rokem 2016 se v letošním roce předpoklá-
dají vyšší příjmy z plánované těžby dřeva (1,21 mil. Kč) 
a také z provozu parkoviště na Pustevnách (2,6 mil. Kč). 
Větší navýšení výdajů je v položce „kanalizace“ a je určeno 
k budování splaškové kanalizace v oblasti Adámky – Galka 
(3 mil. Kč), dále k provozu kanalizace – poplatky sdruže-
ní Kanalizace Bečva s.r.o. (600 tis. Kč) a na úroky z úvěru 
(250 tis. Kč). Zvýšený příspěvek na mateřskou školu zahr-
nuje kromě stavební úpravy výdejního jídelního okénka tak, 
aby vyhovovalo hygienickým předpisům, také pořízení her-
ního prvku do zahrady MŠ Kněhyně. V základní škole se po-
čítá s postupnou renovací podlah ve třídách a také s částkou 
300 tis. Kč na projekt výstavby pavilonu. V letošním roce 
má být vyčleněna částka 2 mil. Kč k vypracování projektu 
na multifunkční tělocvičnu ve středu obce. Vedení obce dále 
plánuje uvolnit 400 tis. Kč na úpravy v Domě služeb spojené 
se stěhováním knihovny a vybavením kavárny. Na 150 tis. Kč 
je pak vyčíslen projekt rekonstrukce školy v Bacově. Stejně 
jako v minulých letech hodlá obec fi nančně podpořit činnost 
spolků a to převážně částkou 20 tis. Kč pro jedno sdružení.

●  Vzhledem k četnosti případů volně pobíhajících psů v obci, 
kteří obtěžují např. děti při cestě do školy nebo způsobují 
ztráty na zvěři, přijali zastupitelé vyhlášku OZV 1/2017, 
která stanovuje pravidla pro pohyb psů na veřejném pro-
stranství. V téměř celé obci je zakázán volný pohyb psů. 
Psi mohou pobývat ve veřejném prostoru pouze na vodítku 
a zástupci tzv. nebezpečných plemen, které OZV stanovuje 
(např. Německý ovčák, Bulteriér, Rotvajler), musí mít na-
sazen náhubek. Vyhláška stanovuje prostor pod Plančákem 
za fi rmou Josef Matušík, kde mohou být psi volně puštěni, 
ale pod dohledem majitelů. Celé znění vyhlášky je k dispo-
zici na obecním úřadě nebo webu obce: prostrednibecva.cz. 

 -sr-

Naše obec se dne 25. března připojí k celosvětové akci Hodina Země. 
Jde o symbolické vyjádření podpory informovanosti o účincích lidské 
činnosti na kondici planety, kterou máme tu čest obývat a zejména je-
jího klimatu.

Poslední březnovou sobotu v čase 20:30-21:30 zhasneme veřejné 
osvětlení jako mnoho dalších obcí, měst, památek atd. Do tmy se na ho-
dinu zahalí i náš kostel svaté Zdislavy. Přidat se k akci zhasnutím u sebe 
doma můžete i vy.

Toto gesto je smysluplné i vzhledem k faktu, že podle nedávno zveřej-
něného žebříčku 135 nejtoxičtějších států, patří Česko do poslední třicít-
ky (hůře než my je na tom v Evropě jen Bulharsko, Bosna-Hercegovina 
nebo Lucembursko). Organizace Eco Experts porovnávala data pěti 
ukazatelů: spotřeba energie na jednoho obyvatele, emise CO² ze spa-
lování paliv, úroveň znečištění ovzduší, počet úmrtí způsobených zne-
čištěním ovzduší a míra obnovitelné výroby energie. My spolu se Slo-
váky a Rusy nic moc…

Když na hodinku hromadně zhasneme, drobek ušetříme (jak na ná-
kladech přímých, tak i nepřímých z následků škodlivých dopadů spotře-
by). Z tohoto pohledu mohou událost pojmout ti z nás, kteří rádi počítají 
cokoliv od peněz a lajků až po uhlíkovou stopu. Jistý druh zážitku, který 
Hodina Země nabízí zase třeba romantikům, má tajemné kouzlo. Když 
zhasneme světla, displeje, monitory a obrazovky, možná ve tmě slu-
chem snadněji zachytíme zvuk planety Země. Vědci tento zpěv planety 
prý nazývají „ranní chór“ a mají na jeho poslech přístroje. Ale slyšel 
jej, jak zní, někdo z Vás?

Zdroj: veronica.cz/hodinazeme, theecoexperts.co.uk/most-toxic-countries
-eso-

Hodina Země na Prostřední Bečvě

SVOZ ODPADŮ V BŘEZNU
 NETŘÍDĚNÝ ODPAD (popelnice) - pondělí 13. a 27. března
 PLASTY (žlutá barva pytle) - pondělí 6. března
 TETRAPACK (bílá barva pytle) - pondělí 20. března
 PAPÍR (modrá barva pytle) - pondělí 20. března
 SKLO (zelená barva pytle) - pondělí 20. března



Alenu Srovnalovou znají místní občané často jen podle jména, 
a tak nějak z doslechu. Ja-
kožto naše nová místosta-
rostka, která bude působit 
v zastupitelstvu na Pro-
střední Bečvě první volební 
období, u vás vzbuzuje jistě 
mnoho otázek. Na ty nejdů-
ležitější jsem se tedy zeptala 
za nás všechny.

Gratuluji ke zvolení. Proč 
jste se letos rozhodla kan-
didovat?
Myslím, že jsem k tomuto 
rozhodnutí postupně do-
spěla. Na Prostřední Bečvě 
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Rozhovor se starostou obce Radimem Gálikem
Gratuluji ke znovuzvolení. Jak probíhaly oslavy?
Oslavy žádné nebyly. Možná poprvé nebo podruhé jsem to sla-

vil. Teď jsem samozřejmě 
rád za to, že jsme měli vý-
sledek, jaký jsme měli, ale na 
druhou stranu je to závazek  
a jedu dál, bez oslav.
Starostování je jistě ná-
ročná práce. Jak dlouho si 
myslíte, že tu jeho tíhu ještě 
unesete?
V tomto aktuálním rozpolo-
žení ještě jedno volební ob-
dobí. Uvidíme, co bude za 
4 roky. Třeba budu mluvit 
jinak.
Jak vlastně vypadá takový 
běžný den starosty?

Běžný den starosty se točí jak 
kolem praktických věcí, tak samozřejmě kolem každodenních 
starostí v obci. Co spravit, vylepšit, co zrekonstruovat? To je 
ta jedna stránka, a ta druhá je ta papírová, byrokratická, a té 
je samozřejmě taky hodně, protože veškeré dotační věci obnáší 
spoustu papírování. Na to je nás tady samozřejmě více a snaží-
me se si tu práci dělit, ale přesto je toho dost. 
Co vás na vaší práci nejvíce baví?
Nejvíce mě baví to, že jde vidět výsledky naší práce. Myslím 
si, že obec posouváme tam, kde by měla být, a že se nám pořád 
daří prostředí pro občany vylepšovat a zkrášlovat a celkově dě-
lat přívětivější.
Na co můžeme být jako občané prostřední bečvy hrdí? Co 
tady máte vy osobně nejraději?
No, úplně nejradši mám valašskou krajinu. To sice není unikát 
jenom Prostřední Bečvy, ale celého Valašska. Ale ty domečky 
rozeseté po kopcích a roztříštěná zástavba, to je to nejkrásnější, 
a to nejcennější, co tady máme. To je to, za čím k nám jezdí 
hromada turistů. Samozřejmě na našem katastru leží Pustevny,  
a to je naprostý unikát, takže na Pustevny jsou samozřejmě pyšný.

Je naopak něco, co naše občany tíží? Co by bylo třeba vylepšit?
Z dotazníků, co jsme dělali, vyplývá, že je docela nespokojenost 
se stavem cest, takže na to se chceme zaměřit. Nic dalšího mě 
teď asi nenapadá.
To je skvělé, že převládají pozitiva, tak by to mělo být. Plá-
nujete chodníky na Novou i do Kněhyň, je v plánu také 
chodník do Bacova?
Přiznám se, že jsme o tom ještě neuvažovali a vidím to jako 
docela problematickou věc, protože tam toho místa moc není. 
Ale jak se říká, nikdy neříkej nikdy, třeba i na tohle dojde. Teď 
si myslím, že ty dva chodíky, které jsou v plánu, mají prioritu.
V plánu je sportovně kulturní hala. Proběhne v její souvis-
losti nějaké veřejné slyšení, kde se budou moci občané vyjá-
dřit v její podobě?
Toto bych určitě rád zrealizoval, ale spíše bychom chtěli zorga-
nizovat klasickou architektonickou soutěž nebo alespoň nějakou 
lehce omezenou, protože ta poctivá pravá architektonická soutěž 
je finančně i administrativně hodně nákladná, takže možná zvo-
líme nějakou jednodušší a levnější variantu. Ale určitě chceme 
občany seznamovat s tím, jak postupujeme, protože je to investice 
zásadní, velká, takže občané určitě budou vědět, co se děje.
Co říkáte na stezku v oblacích, která vyrostla na Pustevnách?
No samozřejmě, že z toho vůbec nemám radost. Místo jako Pus-
tevny takovou atrakci nepotřebuje. Ale na druhou stranu, musíme 
se s tím sžít. Je to věc, která už v prosinci začne fungovat, takže 
spíš se musíme snažit vymyslet, jak zabezpečit provoz a hlavně 
dopravu a to způsobem, aby to místní občany co nejméně obtě-
žovalo a na druhou stranu, aby to možná i přineslo do rozpočtu 
nějaké peníze.
Letos slavíme 100 let vzniku Československa, na co jste jako 
občan České republiky hrdý? 
Na co jsem hrdý? Já jsem hrdy na celý náš stát, na obyvatele, na 
to, jak jsme všichni schopní. Na to, že jsme tady byli x desítek 
let postiženi komunismem a to úplně neskutečným způsobem, 
tak za těch necelých 30 let od revoluce si myslím, že jsme doká-
zali ujít takový kus cesty, že nebýt toho hluchého období od roku 
1948 do 1989, tak bychom opravdu byli na špici. 

Děkuji za rozhovor, Lenka Hollainová

Radim Gálik

Rozhovor s místostarostkou Alenou Srovnalovou

Alena  Srovnalová

žijeme s rodinou 10 let. Před tím jsme bydleli  v Rožnově pod 
Radhoštěm a už tam jsem se zajímala o veřejný život a podpo-
rovala jsem nezávislé kandidáty ve volbách do zastupitelstva. 
Působila jsem také v komisích při Radě města Rožnova – me-
diální komise nebo Redakční rada Spektra Rožnovska, takže ten 
zájem o věci veřejné u mě vždycky byl. Když jsem před třemi 
lety začala připravovat místní zpravodaj, poznala jsem více život 
v obci a tak má kandidatura byla takovým logickým vyústěním. 
Vážím si toho, že jsem dostala důvěru starosty Radima Gálika  
a že mne na svou kandidátku umístil tak vysoko – na druhé místo, 
což mi umožnilo se do zastupitelstva obce dostat.
Co pro vás bude největší změna?
Všechno (smích). Vystudovala jsem knihovnictví a informační 
vědu na Karlově univerzitě a po studiu jsem od roku 1997 pra-
covala v rožnovské knihovně. Tohle je pro mě tedy první změna 
zaměstnavatele, kterou jsem ve svém profesním životě podstoupi-
la. Práce na realizaci akcí, projektů a besed v knihovně byla růz-
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norodá a kreativní a zatím mi přijde, že práce místostarostky na 
obci je v tomto podobná. Musíte být vším možným - úředníkem, 
stavařem, zprostředkovatelem i kulturním referentem dohromady.
Jaká tedy bude náplň vaší práce?
Přebírám agendu po bývalém místostarostovi, panu Fárkovi, 
takže je to např. stavební zákon, pozemní komunikace, kácení 
dřevin. Obec je hodně aktivní i ve vlastní stavební činnosti, teď 
právě žádáme o kolaudaci velké rekonstrukce vodovodního řádu 
– úpravny vody, vodojemů nebo nového chodníku u I/35. Záro-
veň jsme v úterý podali na Státní fond dopravní infrastruktury žá-
dost na dostavbu cyklostezky na Nové atd. Do té běžné činnosti 
spadají stanoviska ke všem stavbám na území obce – zkoumá se 
hledisko napojení na kanalizaci, vodovodní řád nebo místní ko-
munikaci. Ale jsou to i další věci – do začátku listopadu jsem třeba 
nevěděla, že obec může fungovat jako veřejný opatrovník, také 
společně s Výborem pro občanské záležitosti před vánocemi na-
vštívíme seniory z Prostřední Bečvy v domovech důchodců. Už 
za těch pár dní jsem poznala, že se lidé často obracejí na obec, aby 
jim pomohla s jejich problémy, i když to není v naší kompetenci. 
Samozřejmě se budu snažit pomoci lidem nalézt cestu k vyřešení 
jejich problémů. Od toho ta práce je.
Budete s rožnovskou knihovnou nadále spolupracovat, třeba 
na větších akcích?
Chtěla bych, protože se mi odcházelo těžko. S panem ředitelem 
jsme připravovali podklady pro přístavbu knihovny, která se snad 
uskuteční za dva roky. Ve veřejné architektonické soutěži byl 
vybrán návrh brněnského studia Čtyřstěn. Podle mého soudu je 
zdařilý, a pokud se vše povede, tak Rožnov bude mít moderní 
instituci, která může občanům nabízet kvalitní služby, ať už přímo 
na poli knihovnickém, tak kulturním nebo vzdělávacím. Momen-
tálně mně ještě čeká práce na novém knihovnickém webu, který je 
rozpracovaný a slíbila jsem, že pomůžu s jeho dokončením. Příští 
rok uplyne 30 let od sametové revoluce a v Rožnově se k tomuto 
výročí připravuje větší projekt. Pokud budu mít jen trochu času, 
tak bych se do tohoto projektu chtěla zapojit.
Podílíte se také na zajímavých projektech, například s rož-
novským Fujaré, budete v tom pokračovat nebo třeba některé 
akce zrealizujete i tady na Prostřední Bečvě?
Se spolkem Fujaré jsem spolupracovala v knihovně na při-
pomínce okupace v 1968 nebo každý rok děláme „taškařici“  
k 17. listopadu. Začali jsme taky pořádat besedy s osobnostmi 
veřejného života, takže nás v minulosti navštívil Michael Žan-
tovský, Erik Tabery, Fedor Gál a další. Na některých projektech 
bych s nimi chtěla dál spolupracovat, pokud to půjde tak něco  
i udělat tady na Prostřední Bečvě. Zatím ale nevím, kolik času mi 
zabere práce místostarostky a v tuto chvíli se nechci uvazovat. Má 
současná práce je pro mě priorita. Na projektech Fujaré mě baví, 
že to je o dialogu s veřejností v nejrůznějších podobách. Baví mě, 
když můžu někoho podpořit k zajímavé aktivitě. V budoucnu 
bych chtěla, aby se podařilo ještě více oživit náves a využívat ji 
pro různé události.
Akce, na kterých jste se podílela, jsou často zaměřeny na při-
pomínání si toho, co se událo v České republice v minulém 
století. Mluvíte o těchto věcech třeba i s vašimi dcerami?
Doma se o tom určitě bavíme. Když jsme si 11. 11. připomínali  
v Česku trošku opomíjené datum konce první světové války, které 
leží ve stínu 28. 10. a 17. 11., tak jsme šli v neděli večer zapálit 
svíčku k pomníku padlých vedle školy. Mile mě překvapilo, že už 
tam jedna svíčka hořela. Letošní 17. listopad jsme byli na rodinné 
oslavě v Olomouci, ale s dcerami mluvíme o tom, v čem sametová 
revoluce změnila naše životy. Vždy mě překvapí různé ankety, ve 
kterých dnešní středoškoláci někdy i  vysokoškoláci neví, co se 

stalo 28.10 nebo kdo to byl Václav Havel. Mladší dcera je v šesté 
třídě a na tyhle otázky by znala odpověď. Pro mne ty znalosti 
pomáhají udržovat hodnoty, které bychom měli předávat. Každý 
člověk, každý národ se vyvíjí. Z minulosti bychom se měli pou-
čit, měla by nás někam posunout a ne opakovat chyby, které se 
už staly v jakékoliv dějinné etapě. Omezování svobody druhých 
považuji za jednu z největších chyb.
Na co jste jako Čech hrdá?
To je pro mne těžká otázka. Abych parafrázovala Mňágu  
a Žďorp: „Některé otázky už si prostě nekladu…“ (smích). Jsem 
turistka, takže jsem určitě hrdá na krajinu, Beskydy, na naši vlast 
- mám to tady ráda. Nedokážu si představit, že bych emigrovala 
a žila někde jinde. Taky bych to určení asi trošku rozšířila – ne-
cítím se sevřena hranicemi České republiky, ale vnímám se jako 
Evropanka, jako součást společenství, které má společné kultur-
ní hodnoty a historii. Jsem hrdá na to, že Češi jsou vlastně paci-
fisti v roce 1989 jsme svrhli totalitní vládu nenásilnou formou  
a revoluci dodnes říkáme sametová nebo v roce 1991 se Klaus 
s Mečiarem ve vile Tugendhat dohodli na rozdělení republiky  
a obešlo se to taky bez násilí. Že to není samozřejmé, víme z pří-
kladu okolních států. Nemám ráda zobecňování, tak snad mi to teď 
čtenáři odpustí, pokud se mnou nebudou souhlasit, ale přijde mi, že 
Češi jsou pracovití, zruční (znám spoustu příkladů ze zahraničí, kdy 
Češi excelovali za kuchyňskou linkou nebo v dílně, zatímco místní 
jen obdivně přihlíželi) a dokážou si prostě poradit. A to se mi líbí. 
Proč si myslíte, že jakožto člověk, který není rozený Bečvan, 
jste kompetentní být místostarostkou?
Jako člověk, který se tady nenarodil, mám jeden velký handicap 
a to je chabá znalost místopisu. Když někdo přijde a řekne – to je 
tam v Bacově u Fiurášků – tak zatím prostě nevím. Potřebuji znát 
číslo popisné, abych si místo našla v mapě a mohla se zorientovat. 
Tímto bych občany chtěla požádat o shovívavost, ale věřím, že se 
to brzy doučím. V tom mi pomůže i manžel Erik, který pracuje 
jako správce a Bečvu má dobře obježděnou. Naopak zásadní vý-
hodu pro svou práci vidím v nezávislosti. Tím, že jsem tu nevy-
růstala, nejsem zatížena vazbami k jednotlivým lidem a rodinám. 
Nejrůznější vzájemné zášti, spory ani vlastní přízně mně v tvor-
bě úsudku předem neovlivňují.  K poměrům, vztahům a lidem, 
které neznám, mohu přistupovat věcně a bez nějakých předsudků  
z minulosti. A k té kompetenci – jsem člověk, který má rád výzvy, 
baví mě a rychle se učím. Věřím, že to jsou vlastnosti, které na 
tomto místě využiji. 
Jak vnímáte místní kulturu a místní občany?
V obci funguje přes 13 spolků a sdružení, jak se tady říká – složek. 
Myslím si, že na tak malou obec je to opravdu hodně a svědčí to 
o tom, že lidé jsou zde aktivní a rádi se setkávají. Naposled jsem 
měla velkou radost z oslav stého výročí založení republiky, kdy 
jsme se sešli v tak velkém počtu a důstojně jsme si připomněli toto 
důležité datum. Vím, že se hojně ke spolkové činnosti využívá 
Sokolovna, v místní knihovně se začaly jednou měsíčně pořádat 
besedy pro veřejnost, letní promítání venku bylo taky moc zdaři-
lé. Příští týden nás čeká rozsvícení vánočního stromu s bohatým 
programem. Těším se, že se nám podaří na začátku léta uspořádat 
obecní slavnosti, které by si Prostřední Bečva určitě taky zaslou-
žila.  Se spoluobčany mám vesměs pozitivní zkušenosti – jsou 
vstřícní a chápaví. Já sama se snažím být k lidem otevřená, slušná, 
a pokud je to v mých silách, tak se jim snažím pomoci. 

Děkuji za rozhovor, Lenka Hollainová

d d d d d
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Praktický lékař pro dospělé
Z důvodu čerpání řádné dovolené bude uzavřena ordinace 
MUDr. Marie Kjeronské ve dnech: 17., 20. a 21. 12. 2018.

MUDr. Marie Kjeronská

Zubní ordinace
DŮLEŽITÉ UPOZORNĚNÍ:
Zubní ordinace MUDr. Radka Včelaře do odvolání zastavuje 
přijímání nových pacientů z kapacitních důvodů a to včetně 
bývalých pacientů MDDr. Čulmana. 
Pacienti, kteří během uplynulých 8 měsíců neprojevili o re-
gistraci zájem, budou muset hledat jiného ošetřujícího zub-
ního lékaře.
Přijetím dalších pacientů by bylo překročeno únosné pracov-
ní zatížení a došlo by tak ke snížení úrovně kvality a bezpeč-
nosti zdravotních služeb poskytovaných již registrovaným 
pacientům.

Děkujeme za pochopení.
MUDr. Radek Včelař

OBEC OZNAMUJE

Pokladna
Veškeré hotovostní platby včetně rekreačních poplatků na 
pokladně Obecního úřadu budou přijímány nejpozději do  
21. 12. 2018 do 13.30 hod.

 Platby za poplatky (voda, odpady, pes) v hotovosti za rok 
2018 budou z technických důvodů možné až od 21. 1. 2019.

Svoz odpadů

NETŘÍDĚNÝ ODPAD (popelnice)
pondělí 3. a 17. prosince

PLASTY (žlutá barva pytle)
 středa 19. prosince 

TETRAPACK = nápojové kartony  (bílá barva pytle) 
pondělí 10. prosince

PAPÍR (modrá barva pytle)
pondělí 10. prosince

SKLO (zelená barva pytle)
pondělí 10. prosince

Sleva na poplatek za komunální odpad občanů dlouhodobě žíjících v zahraničí
Žádáme občany, kteří uplatňují slevu na rodinné příslušníky žijící dlouhodobě v zahraničí, 
aby čestné prohlášení na rok 2019 dodali nejpozději do 20. 12. 2018
Na pozdější dodání nebude brán zřetel!
Případné dotazy u paní Vrbkové, nebo paní Kantorové na telefonu 571 612 586, 571 643 229.

Otevírací doba Obecního úřadu 
v době vánočních svátků

Od 24. 12. 2018 do 1. 1. 2019 bude Obecní úřad uzavřen.

Voda

Upozorňujeme občany, že stav vodoměrů pro vyúčtování 
pitné vody za II. pol. roku 2018 se bude v jednotlivých do-
mácnostech opisovat v průběhu prosince.

Pokud nebudou majitelé zastiženi, obdrží podklad pro za-
psání stavu vodoměrů.
Vyplněné podklady podávejte bezprostředně po jejich obdr-
žení na Obecní úřad. Po výpočtu spotřeby pitné vody obdr-
žíte fakturu. Fakturu lze zaplatit převodem (VS = č. faktury). 
Platba v hotovosti bude z technických důvodů možná  
od 21. ledna 2019.
Děkujeme za pochopení.

Sledujte obec i na internetu
Činnost obce, fotografie, pozvánky na akce a další informace 
můžete sledovat i online. Kde přesně?
www.prostrednibecva.cz

Upozorňujeme, že uzávěrka lednového 
zpravodaje je 14. prosince 2018.

Zveme všechny občany na výstavu historických snímků obce, 
která je umístěna v kapličce na návsi. Najdete zde i obraz stro-
mu, na kterém jsou přání naší republice od dětí ze základní 
školy. Najdete zde třeba přání, aby nebylo sucho, aby nebyla 
válka nebo abychom byli větší, než Rusko.

d d d d d



PROSINEC 2018 5Zpravodaj obce Prostřední Bečva

FOTOREPORT Z OSLAV 100 LET VZNIKU REPUBLIKY ČESKOSLOVENSKÉ
28. října proběhly oslavy 100 let od vzniku Republiky českoslo-
venské (v letech 1918 – 1920 byl používán také název Česko-Slo-
venský stát). Na návsi se sešli občané v hojném počtu a po pro-
slovu starosty obce, který zmínil milníky naší země za posledních 
100 let, společně v průvodu obešli střed obce. Akce se účastnilo 
zastupitelstvo obce i veřejné složky – hasiči, myslivci a v čele 
průvodu jeli koně z Jezdeckého klubu Valašsko s ozdobami v bar-

Proslov starosty.

vách trikolóry. V průvodu jste mohli najít i pracující, důchodce, 
děti, muzikanty a mnoho dalších. Poté se položil věnec na pomník 
padlých za 1. světové války a byl zasazen národní strom svobody. 
Hymnu si mohli všichni zazpívat společně s Magdou Kadavou. 
Nakonec si dospělí účastníci připili rumem Republica a všichni se 
mohli občerstvit tradičními frgály a vdolky.

Lenka Hollainová

Koně zdobení trikolórou.

Hasiči v čele průvodu.

Na akci zahrála dechová hudba Horňané.

Hasiči s věncem.

Hymnu zazpívala Magda Kadavá.

Balónky v barvách trikolóry.

Rum Republica.                                             Foto: Radek Plánka
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LISTOPAD V NAŠÍ ZÁKLADNÍ ŠKOLE

Víte, že každá desátá baterka, která je v České republice předána 
k recyklaci, pochází ze sběrných míst ve školách? Naše škola je také 
zapojená do projektu. Snažíme se zábavnou formou naučit děti  třídit 
odpad. Děti celé školy s nadšením sbírají použité baterie a elektro-
spotřebiče k recyklaci. Podařilo se nám za dva měsíce společně na-
sbírat už více jak 200 kg baterií a sběrná místa ve třídách se stále plní. 
Skvělého výsledku jsme dosáhli nejen díky nadšeným žákům, ale  
i díky jejich ochotným rodičům. Děkujeme za Vaši podporu. Sna-
žíme se tak společně děti učit, jak je důležité  recyklací chránit naše 
životní prostředí. Vysvětlujeme dětem, že opětovným využíváním 
materiálů se šetří přírodní zdroje a současně se omezuje zatěžování 
životního prostředí škodlivinami.

V přírodovědě a informatice jsme se zamýšleli nad nutností třídit 
elektrospotřebiče, aby ještě posloužily k výrobě nových výrobků. Je 
alarmující, že v celosvětovém měřítku narůstá množství elektrood-
padu.  Žáci 4. třídy společně s paní ředitelkou natočili reklamu na 
třídění elektroodpadu a sběr baterií, kterou zašlou do soutěže projektu 
„Recyklohraní“. Reklamu pustí mladším spolužákům a seznámí je se 
sběrem drobných elektrospotřebičů v naší škole. Prozradí jim, kam 
mohou ve škole vhazovat vysloužilé elektrospotřebiče.

Žáci 3. třídy v hodinách pracovních činností vytvořili prostoro-
vé práce na téma ,,Vytvořte si svého Baterkožrouta.“ Naplno se 
nechali unést svou fantazií a podařilo se jim vyrobit zajímavá díl-
ka z papíru, pet lahví, víček, drátů a jiného odpadního materiálu. 
Baterkožrouti jsou vystaveni na chodbě školy a poutají pozornost 
spolužáků, především prvňáčků, kteří se s velkým nasazením za-
pojili do sběru baterií. 

Projekt „ Recyklohraní aneb Ukliďme si svět“

Baterkožrouti.

Třídění elektro odpadu.

Děti, které navštěvují školní družinu, si připomněly zpracování jablí-
ček tak, jak to dělaly naše babičky – ani jedno jablíčko se nevyhodí  
a mlsá se zdravě. Spolu s  vychovatelkami si nakrájely a usušily  kří-
žaly. Při krájení jablek si pěkně popovídaly. Po křížalách se jen zaprá-
šilo. Děti uznaly, že chutnaly lépe, než smažené brambůrky. 

Zdravé mlsání

V hodinách výtvarné výchovy se žáci 3., 4. a 5. třídy pustili do 
výroby letáků a plakátů, které budou sloužit jako super reklama na 
propagaci sběru a třídění baterií a elektrospotřebičů nejen na naší 
škole, ale i v jednotlivých třídách.

TIPY Z KNIHOVNY

Hartl, Patrik: 
Nejlepší víkend
Patrik Hartl je 
prostě jedinečný  
a svůj. Všichni 
máme své zkuše-
nosti se Silves-
trovskými před-
sevzetími. Jak s 
nimi naloží hrdi-
nové knihy?

Kolaříková, Hana: 
Mušle
Baladický příběh 
z Beskyd o osudu 
pětileté holčič-
ky a její rodiny 
z doby represiv-
ní normalizace, 
který po mnoha 
letech skládá jako 
již zralá žena 
z nesouvislých 
střípků svých 
vzpomínek.

Sís, Petr: 
Robinson
Nádherně ilustro-
vaný příběh ob-
jevuje skutečnou 
hodnotu soběstač-
nosti, samoty a 
přátelství. „Dodnes 
jsem naplněn nadě-
jí, kdykoli zahléd-
nu obrázek Ro-
binsona, jak hledá 
cestu na osamělém 
pobřeží...“  

Veškeré novinky z knihovny naleznete na internetové stránce 
www.knihovna-prostredni-becva.webnode.cz

Vánoce se blíží
Žáci 1. třídy se v předvánočním čase koncem listopadu sešli 
v naší škole spolu se svými rodiči na Vánočním pískohraní. Kaž-
dý si vyrobil obrázek z barevných písků technikou pískování  
s vánočním motivem. Práce to nebyla těžká, ale vyžadovala zruč-
nost, pečlivost, jemnou motoriku, trpělivost a fantazii. Obrázky 
se všem moc povedly, všichni byli spokojení a odcházeli domů 
vánočně naladění.
Děkujeme Občanskému sdružení „Sedmikvítky“ za nákup sta-
vebnic, her do školní družiny a výtvarných potřeb. 
Radost máme ze sponzorského daru firmy Robe, který je určen na 
nákup nových sportovních triček pro žáky naší školy. Velmi nás 
potěšilo zapojení rodičů a dětí do soutěže „ Obrázek na tričko“, 
který měl vystihovat filozofii naší školy „Bezpečná a otevřená 
škola, kde děti tráví hodně času venku a chovají se ohleduplně  
k sobě i k přírodě.“ Celkem jsme obdrželi patnáct návrhů, z nichž 
byl vybrán návrh paní Jany Fiuráškové. Výherce soutěže obdrží 
za svůj návrh originální tričko.

Mgr. Zdeňka Kypetová
Pozn. redakce: Reklamu, kterou natočili žáci základní školy, na-
jdete na facebookovém profilu obce.
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CO SE DĚJE NA BEČVÁCH

Určitě jste zaznamenali hon na medvěda, který se minulý měsíc 
objevil i na Horní Bečvě. Podle vyjádření starosty Horní Bečvy, 
Rudolfa Bernáta, byl spatřen v místní části obce Hlavatá. „Ná-
sledně bezpečně a v souladu s dopravními předpisy přešel hlav-
ní cestu a nyní směřuje pravděpodobně ke státním hranicím.“ Je 
tedy docela možné, že do konce roku opustí Českou republiku 
a já doufám, že se mu na Slovensku dostane životního prostoru, 
který potřebuje.

-hol-

Medvěd chodí po lese

Sokolovna Prostřední Bečva

Nad Pustevnami v Beskydech vznikla další bezbariérová stezka 
mezi stromy. Je dlouhá 710 m a její součástí je nejen vyhlídková 
věž vysoká 22 m, ale i skleněný chodník - skywalk 30 m nad 
terénem a nejdelší lanová lávka – himalajský chodník v ČR (cca 
150 m). Stezka je vyrobena z 555 m3 dřeva a 140 tun oceli. Výška 
stezky je 4 - 15 m. Stavba stála cca 40 mil. Kč a byla financována 
z vlastních zdrojů, bez dotací ze státního rozpočtu, kraje či EU. 

Stezka Valaška

Provozní doba:
Leden, únor, březen    10.00 – 16.00 hod.
Duben, květen    10.00 – 18.00 hod.
Červen, červenec, srpen, září      9.30 – 19.00 hod.
Říjen    10.00 – 18.00 hod.
Listopad, prosinec    10.00 – 16.00 hod.

Webové stránky: www.stezkavalaska.cz
Zdeněk Kořistka, jednatel

V naší sokolovně je ke konci roku pravidelný volnočasový pro-
gram. Pět dní v týdnu zde probíhá cvičení pod vedením několika 
lektorek a pravidelně se tu schází i maminky s dětmi na různých 
akcích. Podrobný rozpis je orientační a v případě zájmu o jakou-
koliv akci kontaktujte prosím obec, kde vám dají kontakt na orga-
nizátorku dané akce.

PONDĚLÍ
10.00 – 12.00  Maminky s dětmi – sudý týden 
 (Hollainová)
16.45 – 18.15  Jóga čakra slow (Buroňová)
18.30 – 20.00  Jóga flow (Buroňová)
ÚTERÝ
16.30 – 18.00  Interval (Kretková)
STŘEDA
17.30 – 19.00  Interval (Kretková)
ČTVRTEK
10.00 – 12.00  Maminky s dětmi – lichý týden 
 (Hollainová)
16.00 – 17.00  Fotbalisté
18.00 – 19.30  Jóga (Pavlačková)
NEDĚLE
17.00 – 18.00  Jóga - dle zájmu (Buroňová)

Stezka Valaška.

Vlastníkem je společnost Beskydská panoramata s.r.o.
Nejvyšší patro vyhlídkové věže je ve výšce 1099 metrů a nabídne 
tak rozhled až do okruhu 100 kilometrů.
Součástí stezky bude i nejvýše položené trampolínové hřiště  
v Česku s devíti trampolínami nebo třípatrové dětské hřiště s prů-
lezkami, jež bude do výšky 18 metrů.
Otevření není zatím určeno - konec roku 2018.
Cena vstupného: dospělý - 195,- Kč, děti/důchodci - 150,-Kč

Úryvky z obecní kroniky - 1982
OBYVATELSTVO
Letos se narodilo celkem 24 dětí, z toho bylo 11chlapců a 13 
děvčat. Zemřeli 4 občané. Svateb bylo 22. K trvalému poby-
tu v naší obci se během roku přihlásilo 44 občanů a 29 se jich  
z trvalého pobytu u nás odhlásilo.
SOUTĚŽ NV 
Místní národní výbor na Prostřední Bečvě obsadil za výsledky 
roku 1982 1. místo v soutěži národních výborů v okrese Vsetín 
obcí od 1 000 do 2 500 obyvatel.
CELOOBECNÍ ZÁVAZEK
V investiční části akce „Z“ byla ukončena výstavba parkoviš-
tě na Pustevnách a toto bylo předáno do užívání v měsíci pro-
sinci 1982. Hodnota díla činí 1 558 tis. Kčs, finanční náklady  
1 053 tis. Kčs, odpracováno bylo 40 400 brigádnických hodin.
VEČER HUDBY A ZPĚVU
V březnu se uskutečnil na Sokolovně „Večer hudby a zpěvu“. Na 
tuto akci přijel a ujal se vedení celého večera prof. Jan Bernátek, 
náš občan, který je nyní člen Armádního souboru Víta Nejed-
lého v Praze a rovněž vystupovala i jeho manželka, zpěvačka 
rozhlasového souboru.
KNIHOVNA
Do 1. 9. 1982 byla vedoucí místní lidové knihovny s. Eva Hud-
ková, potom tuto funkci převzal s. Richard Blanař. V plánu na 
tento rok bylo vypůjčit celkem 8 400 svazků, vypůjčeno bylo 
ale pouze 6 496 svazků. Během roku přibylo do knihovny  
20 nových čtenářů.
ZAHRÁDKÁŘI
V letošním roce byla velká úroda ovoce. V moštárně Českého 
zahrádkářského svazu bylo vymoštováno 30 600 litrů moštu, 
což odpovídá 500 q ovoce a usušeno bylo 840 kg hrušek. Byla 
také uskutečněna přístavba této moštárny, na které bylo odpra-
cováno 633 brigádnických hodin zdarma.
AUTOMOBILOVÁ SOUTĚŽ
Základní organizace Svazarmu uspořádala dne 8. května auto-
mobilovou soutěž „O štít osvobození Prostřední Bečvy“. Zú-
častnilo se jí 13 osádek a vítězem soutěže se stala osádka ve slo-
žení s. Zdeněk Ondryáš (č. p. 19) a s. Zdeněk Janíček (č. p. 136).

Z obecní kroniky vybral Michal Hurta



NABÍDKA PRÁCE NA HPP

Do provozovny „Cyklobar Bečva“ 
hledáme servírku 
na stálý pracovní úvazek 
a brigádnice na sezónu 2019.

Pro více informací 
nás můžete kontaktovat 
na telefoním čísle: 777 658 062
email: cyklobarbecva@seznam.cz
www.cyklobarbecva.cz
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Celoroční otevření 
„Cyklobaru Bečva“ u „Studia Pohoda“ 

na Prostřední Bečvě č.p. 402

Pečeme čerstvou „Pizzu“ 
po celou dobu zimních měsíců.

Aktuální jídelní lístek najdete na stránkách: 
www.cyklobarbecva.cz 

Provozní doba v zimních měsících:    
 Pátek:   15.00 – 22.00 hod.
 Sobota:  14.00 – 22.00 hod.
 Neděle:  14.00 – 21.00 hod.

Tel:  777 658 062

INZERCE

→ Nový obchod na Horní Bečvě
Dne 3. 12. 2018 se na Horní Bečvě v centru obce, vedle pošty, 
bude otevírat obchod MINI HOBBY NÁŘADÍ. 
Otevírací doba:  po – pá  7.30 – 17.00
  so  7.30 – 11.00
Telefon: 734 323 634

→ Lékárna oznamuje
Oznámení pro malé bečvánky a jejich maminky!!!
Lékárna Prostřední Bečva s radostí oznamuje, že od 15. listopa-
du 2018 má v nabídce Sunary za 199 Kč a u ostatní dětské vý-
živy také zvýhodněné ceny. Přijďte se podívat, informovat nebo 
domluvit a můžete posílat objednávky i mailem. Do druhého dne 
je objednané zboží skladem. Těším se na skvělou spolupráci!!! 

Mgr. Naděžda Matějů

Beskydská panoramata s.r.o. 
hledají pro novou 
atrakci 
na Pustevnách 
5 pozic Pokladní
• práce na nové turistické atrakci v lese, cca 200 m od lanovky 

na Pustevnách
• práce s PC
• pracovní doba – celoročně 
• dobrý zdravotní stav
• zájemci ze spádové oblasti Prostřední Bečva a okolí 
• nástup – cca polovina 12/2018 (termín bude ještě upřesněn)

2 pozice Provozní pracovník – údržba atrakce
• práce na nové turistické atrakci v lese, cca 200 m od lanovky 

na Pustevnách
• pracovní doba – celoročně
• dobrý zdravotní stav
• v zimě úklid stezky sněžnou frézou
• řidičský průkaz oprávnění C
• údržba atrakce, kontroly stavu atrakce, drobné opravy, provoz-

ní záležitosti 
• zájemci ze spádové oblasti Prostřední Bečva a okolí 
• nástup – cca polovina 12/2018 (termín bude ještě upřesněn)
Platové podmínky dohodou                                                     

Kontaktní osoba: Antonín Soška – 602 229 011
tonda.soska@gmail.com
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Blahopřání

Dne 11. prosince 2018 se 
Jan Žíla dožívá 93 let.

Hodně zdraví do dalších let 
přejí dcery s rodinami. 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Narodili se

Leontýna Jurajdová

Vzpomínáme

Dne 23. 12. 2018 uplyne 5 let od smrti našeho 
milého tatínka, dědečka a pradědečka

pana Leopolda Langera 
a zároveň si připomeneme jeho nedožitých 
100 let.

28. 12. 2018 vzpomeneme nedožitých  97 let 
naší milé maminky, 

paní Anežky Langerové.
S úctou a láskou vzpomínají dcery Marie  
a Ludmila s rodinami.

Kostel sv. Zdislavy 
Mše svaté v prosinci 2018

Neděle 2. 12., 10.00 h – 1. neděle adventní
Varhaník – Eva Pařenicová, schola 101, 126, 106, 117.
Příjde sv. Mikuláš, adventní jarmark.
Za zemřelé Ondřeje a Josefu Kozákovy.
Středa 5. 12., 17.30 h – středa po 1. neděli adventní
Varhaník – Eva Pařenicová 101, 122, 127, 117.
Za živou a zemřelou rodinu Vojkůvkovu a Skokanovu.
Neděle 9. 12., 10.00 h –  2. neděle adventní
Varhaník – Aleš Stavinoha, pan Pícha 101, 129, 117.
Za Jana Klímu, rodiče Klímovy a Martinákovy a duše  
v očistci.
Středa 12. 12., 17.30 h – středa po 2. neděli adventní 
Varhaník – pan Poruba 101, 123, 115, 815.
(památka - Panna Maria Guadalupská)
Za zemřelého Vojtěcha Trčku, rodiče a sourozence z obou 
stran a duše v očistci.
Neděle 16. 12., 10.00 h – 3. neděle adventní
Varhaník – Aleš Stavinoha, schola 101, 125, 117.
Za Josefa Žitníka, rodiče a živou rodinu.
Úterý 18. 12., 17.30 h –  úterý po 3. neděli adventní, zpo-
věď více kněží
Varhaník – Eva Pařenicová 101, 121, 108, 117.
Za zemřelé Anastázii a Vladimíra Křištofovy, dceru Alenu, 
živou a zemřelou rodinu Křištofovu, Jeníčkovu a Křenkovu.
Neděle 23. 12., 10.00 h –  4. neděle adventní, sbírka na 
kostel
Varhaník – Aleš Stavinoha, pan Pícha 101, 130, 106, 117.
Za zemřelého Karla Dětského, manželku, duše v očistci  
a požehnání pro živou rodinu.
Pondělí 24. 12., 20.00 h – Štědrý den
Varhaník – Vlastislav Stavinoha, schola 224, 228, 201.
Za Františka Bila, bratra Ludvíka a celou živou rodinu Bilovu.
Úterý 25. 12., 10.00 h –  Slavnost Narození Páně
Varhaník – Eva Pařenicová, zpěv – schola sv. Zdislavy, de-
chová hudba Záhořané 225, 212, 201.
Za živou a zemřelou rodinu Frnkovu a Mikulenkovu.
Středa 26. 12., 10.00 h – Svátek 
Varhaník –  Vlastislav Stavinoha, zpěv - Lucie a Barbora 
Pařenicovy, Zuzka Růčková 840, 222, 201.
Za zemřelého Karla Holčáka, syna Karla a Jana, vnuka Pe-
tra a sestru Marii.
Neděle 30. 12., 10.00 h – Svátek Svaté rodiny - Ježíše, 
Marie a Josefa –  obnova manželských slibů.
Varhaník – Aleš Stavinoha, schola 285, 201.
Za zemřelou Annu Krhutkovu, sestru Janu, 
3 bratry, 2 synovce, Martina Kalinu a duše v očistci.
Pondělí 31. 12., 14.00 h – sv. Silvestr I., konec občanského roku
Varhaník – Eva Pařenicová  840, 205, 982, 931.
Za zemřelého ThDr. Jaroslava Studeného, otce Cyrila Juroš-
ku a dobrodince kostela.
Úterý 1. 1. 2019, 10.00 h – Slavnost Matky Boží, Panny 
Marie
Varhaník – Eva Pařenicová, schola  803, 217, 201.
Prosba o požehnání do Nového roku pro celou živou rodinu 
a za duše v očistci.

AKCE V OKOLÍ
5. prosince | 14.00 | Rožnov pod Radhoštěm
MIKULÁŠSKÝ PODVEČER
Nadílka i oživlé expozice s předvánočními zvyky ve Valašské 
dědině.
7. prosince | 17.00 | kinosál Horní Bečva
MUZIKÁL MALÁ MOŘSKÁ VÍLA
Autorský muzikál v podání sboru Skřivani. Vstupné dobrovolné.
8. prosince | 14.00 | Horní Bečva
ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU
Dětský jarmark, živá muzika a ohňostroj na Horní Bečvě.
10. – 14. prosince | 14.00 | Rožnov pod Radhoštěm
VÁNOČNÍ TRHY
Trhy na Masarykově náměstí s doprovodným programem.
15. – 16. prosince | 9.00 | Rožnov pod Radhoštěm
VÁNOČNÍ JARMARK
Tradiční trhy ve Valašském muzeu v přírodě.
22. – 23. prosince | 17.00 | Rožnov pod Radhoštěm
ŽIVÝ BETLÉM
Lidová hra o narození Ježíše podle Evangelia sv. Matouše.
26. prosince | 13.00 a 15.00 | Rožnov pod Radhoštěm
ŠTĚPÁNSKÁ KOLEDA
Vánoční koncert v kostele sv. Anny ve Valašskkém muzeu v přírodě.



Jarní sezona by měla podle rozpisu KFS začít patnáctým ko-
lem v neděli 24. března 2019 doma s Ratiboří.

Závěrem bych chtěl jménem FK poděkovat hráčům, funkcio-
nářům, divákům a samozřejmě hlavním sponzorům (Obecní 
úřad Prostřední Bečva, ROBE a ROLF) za jejich podporu beč-
vanského fotbalu a všem popřát krásné prožití Vánoc a hod-
ně štěstí, zdraví a osobní pohody do nadcházejícího nového  
roku 2019.

Za FK Lubomír Kysučan, sekretář klubu
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Ukončení letošní fotbalové sezóny
Skončila další fotbalová kapitola - podzimní část soutěžního 
ročníku 2018/19. Dohrávali jsme poslední dvě utkání. Doma 
jsme podlehli Halenkovu 3:4 (branky: Marek Polášek, Jakub Va-
šek a Lukáš Křenek ml.) a ve Francově Lhotě jsme remizovali 
4:4. Za penalty jsme získali dva body (branky: Martin Křenek, 
Jakub Vašek, Martin Fiurášek a Marek Polášek). Konec sezony  
a vlastně celý podzim byl proti předpokladům daleko horší. 
Hodně k tomu přispěla zranění a rovněž špatná treninková mo-
rálka většiny hráčů. Skončili jsme na neuspokojivém devátém 
místě se ziskem 17 bodů a skórem 27:29.

SLOVO Z REDAKCE

Po internetu teď koluje krásné předvánoční video. Je o tom, 
že chceme mít před Vánoci vše dokonalé. Chceme vše zařídit, 
upéct skvělé cukroví, ozdobit dům, uklidit a k tomu ještě stihnou 
svou práci a další povinnosti. Zapomínáme pak na to, že cílem 
Vánoc není mít vše dokonalé, ale být s těmi, které milujeme.  
A nejen na Štědrý den, ale v celém vánočním období. Místo 
toho, abychom se hnali za dokonalostí, můžeme strávit čas se 
svými dětmi, cukroví péct společně, vynechat něco ne tak důle-
žitého a užít si společné chvilky.

Věnuj čas I když je video zaměřeno na děti, myslím si, že to platí pro všech-
ny. Letos na Vánoce zkusme trochu polevit ve svých nárocích. 
Na chvilku se zastavit, rozhlédnout se a zeptat se sami sebe: 
„S kým bych teď mohl strávit pěkný čas? Koho jsem dlouho 
neviděl nebo si na něj dlouho neudělal chvilku?“ Určitě každý 
alespoň jednoho člověka najdeme. Pojďme společně šířit vánoč-
ní pohodu a alespoň trochu zmírnit ten předvánoční shon a stres. 
Jak řekla nedávno moje babička: „Když není na Vánoce bordel, 
tak to nejsou Vánoce.“

Lenka Hollainová

Tabulka střelců: 
Jakub Vašek 6x, 
Aleš Křiva 5x, 
Lukáš Křenek ml.4x, 
Lukáš Křenek st.a Marek Polášek 3x. 
Martin Fiurášek 2x 
a po jedné brance Patrik Tomčány, Rosťa Balejík, 
Jakub Ondryáš a Martin Křenek.

FOTBAL


